



السياسة المالية و الادارية

2024-2025

السيد/ ولي الأمر المحترم،

تحية طيبة وبعد،

يسرنا انضمام ابنانكم لأسرة حضانات اكااديمية الابداع الامريكية ونضع بين ايديكم السياسة المالية و الادارية للعام الدراسي 2025-2024. يرجى الاطلاع على هذه السياسة لضمان سير العمل وفق الضوابط والشروط المتفق عليها عند التسجيل. حيث يتعين على ولي الأمر توقيع السياسة المالية مع المدرسة والالتزام بها.

أولاً: الرسوم الدراسية السنوية :

الاجمالي	قسط اخير	قسط ثالث	قسط ثاني	قسط اول	الصف الدراسي
1350	225	375	375	375	حضانة
1595	245	450	450	450	تمهيدي
1695	285	470	470	470	مستوى أول
1900	310	530	530	530	مستوى ثاني

رسوم الاختبار وفتح الملف -/50 د.ك : غير مستردة تحت اي ظرف وهي ليست جزء من الرسوم الدراسية .
رسوم التسجيل -/100 د.ك : تسدد عند التسجيل أو إعادة التسجيل وغير مستردة تحت اي ظرف وهي ليست جزء من الرسوم الدراسية وتشمل الكتب الدراسية ، القرطاسية والزي الموحد للطالب (4 قطع فقط غير قابلة للتبديل) .

تاريخ سداد الرسوم الدراسية السنوية :

القسط الرابع	القسط الثالث	القسط الثاني	القسط الاول
من 2025-03-23 الى 2025-04-1	من 2024-12-22 الى 2024-12-31	من 2024-10-20 الى 2024-10-30	من 2024-08-25 الى 2024-09-3

- لإعادة التسجيل للعام الدراسي الجديد لا بد من سداد القسط الثالث كاملاً .
- لايسمح للطالب بالالتحاق بالعام الدراسي الجديد اذا استحق عليه اي رسوم دراسية عن السنوات السابقة. وفي حال وجود مقاعد شاغره في بدايه العام الدراسي يتم التسجيل بسداد رسوم التسجيل مقدماً والقسط الاول كاملاً .
- لاستلام التقارير الدراسية لا بد من سداد الرسوم الدراسية بمواعيدها المحددة اعلاه.

ثانياً: الالتحاق المتأخر عن بداية العام الدراسي و سياسة الخصم :

1. لا يمنح الطالب الملتحق متأخراً خلال شهر سبتمبر او أكتوبر اي خصم.
2. يمنح الطالب الملتحق متأخراً خلال شهر نوفمبر او ديسمبر خصم عن القسط الأول كاملاً.
3. يمنح الطالب الملتحق متأخراً خلال شهر يناير او فبراير او مارس خصم عن القسط الأول والثاني كاملاً.
4. يمنح الطالب الملتحق متأخراً خلال شهر ابريل او مايو خصم عن القسط الأول والثاني والثالث كاملاً.
5. خصم الاخوة 100 دينار كويتي تعطى للابن الثاني او الثالث او الرابع فقط، حيث تخصم من القسط الرابع بشرط الالتحاق من بداية العام الدراسي .

ثالثاً : الانسحاب :

تتم إجراءات الانسحاب بحضور ولي الأمر شخصياً أو من له حق الحضانه بحكم من المحكمة لتعبئة طلب الانسحاب ويجب تسديد الرسوم الدراسية المستحقة على الطالب

وفي حالة الانسحاب يتم تطبيق الإجراءات التالية :

التسجيل وعدم الحضور	الإنسحاب بعد أول يوم دراسي الى 31 أكتوبر	الإنسحاب من 1 نوفمبر الى 31 ديسمبر	الإنسحاب من 1 يناير الى 31 مارس	الإنسحاب من 1 إبريل الى نهاية العام الدراسي
رسوم التسجيل/إعادة التسجيل فقط 100د.ك	القسط الأول	القسط الأول والثاني	القسط الأول، الثاني والثالث	كامل الرسوم الدراسية المترتبة عليه
قبل بداية العام الدراسي	قبل 2024/10/31	قبل 2024/12/19	قبل 2025/3/31	قبل نهاية العام الدراسي

في حال اتمام اجراءات انسحاب الطالب بناءً على الطلب الموقع من ولي الامر ثم رغبته في العودة مجدداً الى الحضانه خلال نفس العام الدراسي يتم معاملته كطالب جديد حسب السياسة المالية و الادارية ولا يعطى الطالب اي خصم على الرسوم الدراسية في حال اعادة انضمامه.

رابعاً: القبول المباشر في مدارس أكاديمية الإبداع الأمريكية:

يحق لطلبة حضانات أكاديمية الإبداع الأمريكية بالتسجيل مباشرة في مدارس الإبداع الأمريكية حسب الشروط التالية:

- 1- تسجيل وحضور الطالب ما لا يقل عن 7 أشهر في حضانة أكاديمية الإبداع الأمريكية.
- 2- يجب ان يكون عمر الطالب مطابق لسياسة نظام الأعمار في مدارس أكاديمية الإبداع الأمريكية.

خامساً: الزبي الموحد:

- 1- يلتزم جميع الطلاب المسجلين بإرتداء الزي الرسمي الموحد ، علماً بأن الزي الموحد متوفر في الحضانة للشراء.
- 2- يسمح باستبدال أو رد القيمة المدفوعه للزي الموحد **خلال 14 يوم من تاريخ الشراء** (ان تكون السلعة بنفس حالتها عند الشراء) مع إحضار الفاتورة الأصلية بناءً على قانون وزارة التجارة والصناعة.

سادساً: مواقع التواصل الاجتماعي:

يحق لحضانة أكاديمية الإبداع الأمريكية نشر ورفع صور طلابها على مواقع التواصل الاجتماعي الخاصه بها. في حال عدم رغبة ولي الامر بذلك فعليه إخطار إدارة الحضانة **كتابياً** بذلك.

سابعاً: الحضور والغياب:

- 1- على جميع الطلاب المسجلين بالحضانة الإلتزام بالدوام الرسمي من اول يوم دراسي .
- 2- في حال تغيب الطالب لمدة **تزيد عن عشرة أيام دراسية متصلة دون إخطار كتابي** سابق للإدارة من قبل ولي الأمر ستقوم الحضانة باعتبار الطالب منسحباً و اسقاط اسمه من سجلاتها و إشغال مقعده مع إلزام ولي الأمر بتسديد الرسوم الدراسيه المترتبة عليه طبقاً لسياسة الإنسحاب.

ثامناً: شروط عامة:

1. جميع الرسوم المدفوعة **غير مستردة** بما فيها الرسوم الدراسية المستحقة، رسوم حفل التخرج، الكتاب السنوي، الصور، الرحلات والانشطة.
2. توقيع ولي الامر على السياسة المالية والادارية أو قبول السياسة عن طريق خدمات اونلاين يعني ضمناً موافقته على كل بنودها دون اي تحفظ ويعتبر **سداد حجز المقعد** قرينة على موافقة ولي الامر على كافة بنود السياسة المالية والادارية.
3. قيام الاب او الوصي القانوني بالتوقيع على السياسة المالية والادارية يعني اهليته للتوقيع، والالتزام بكل ما جاء بالسياسة المالية والادارية دون الرجوع على الحضانة بأي شكل كان .
4. ولي الامر هو الطرف المسؤول عن تسديد الرسوم الدراسية كاملة في حال امتناع جهة العمل عن سدادها.
5. لا يعتبر تسجيل/إعادة تسجيل الطالب للعام الدراسي **2024-2025** او سداد رسوم التسجيل/إعادة التسجيل او قبوله للدراسة في الحضانة وتوفير مقعد له بمثابة قرينة أو دليل على وفاء ولي الامر بالرسوم الدراسية عن الأعوام السابقة أو العام المقيد فيه ، إذ لا يثبت هذا الوفاء إلا بموجب إيصال صادر من الحضانة بسداد المبالغ أو شهادة منها ببراءة الذمة.
6. وسيلة التواصل المعتمدة بين ولي الامر والحضانة هي عبر الرسائل النصيه على هاتف ولي الامر او البريد الالكتروني المسجل لدى الحضانة وتقع مسؤولية تحديث بيانات التواصل على ولي الامر .
7. اذا لم يتم سداد كامل المستحقات المالية عن الطالب للأعوام السابقة فإن الحضانة لن تعيد تسجيل الطالب للعام الدراسي **2024-2025** الا بعد سداد جميع المستحقات المالية السابقة وللحضانة الحق في الامتناع عن تسليم ملفه لولي أمره حتى يتم سداد كامل المبالغ المترصدة في ذمته.
8. يتم تسجيل الطالب من قبل ولي الأمر او الوصي بحكم نهائي من المحكمة بناءً على الشروط والاحكام وإحضار ما يثبت ذلك، ويقوم الولي القانوني بإجراءات التسجيل أو إعادة التسجيل.
9. في حالة الطلاق ، وجوب صدور حكم نهائي من المحكمة بالحضانة لدى "الحاضن" لإتمام عملية التسجيل او إعادة التسجيل.
10. في حال إخفاق ولي الأمر في سداد الرسوم الدراسية في مواعيدها المبينة بهذه السياسة المالية والإدارية، لن تلتزم الحضانة بتخصيص مقعد دراسي للطلاب للعام الدراسي المقبل.
11. يتحمل ولي الامر المسؤولية القانونية عن صحة جميع المعلومات و المستندات المقدمة منه دون ادني مسؤولية على الحضانة.
12. يحق لحضانة أكاديمية الإبداع الأمريكية تحت أي ظرف ما تعديل أو تغيير أي بند من بنود سياستها.

إقرار وتعهد

أقر بأنني اطلعت على السياسة المالية للعام الدراسي **2024-2025** وأوافق عليها، وأتعهد بسداد الرسوم الدراسية في مواعيد استحقاقها.

إسم الطالب:	الصف المسجل فيه:
اسم ولي الأمر:	الرقم المدني لولي الأمر:
هاتف ولي الأمر:	البريد الالكتروني للأب:
رقم هاتف الام:	البريد الالكتروني للأم :
حساب الانستجرام الخاص بولي الأمر:	عنوان سكن الطالب:
التاريخ:	توقيع ولي الأمر:



Financial and Administrative Policy 2024-2025

Dear Parents,

We are pleased to welcome your sons and daughters to ACA Nurseries and assure you that we exert every effort to provide the best possible services for our students. The following are the financial and administrative policies for the academic year 2024-2025

First: Annual Tuition Fees:

Grade Levels	First Installment	Second Installment	Third Installment	Fourth Installment	Total
Nursery	375	375	375	225	1350
Pre-KG	450	450	450	245	1595
Prep 1	470	470	470	285	1695
Prep 2	530	530	530	310	1900

- File and entrance test fees KD 50/- to be paid upon registration. It is non-Refundable under any conditions, and it is not part of the tuition fee.
- Registration fee – KD 100 /- to be paid upon registration or re-enrollment. It is non-Refundable under any conditions, and it is not part of the tuition fees. It includes the books, the stationery and 4 pieces of uniform which are not refundable.

The annual tuition fees payment dates:

First Installment	Second Installment	Third Installment	Fourth Installment
From 25/8/2024 till 3/9/2024	From 20/10/2024 till 30/10/2024	From 22/12/2024 till 31/12/2024	From 23/3/2025 till 1/4/2025

- The student cannot re-enroll for the new academic year if there are due tuition fees pending from the previous years.
- To receive report cards, all payments should be completed according to the schedule of payments.

Second: Delayed Enrollment:

- 1- A late enrolled student during September or October will not be eligible for any discount.
- 2- A late enrolled student during November or December will be eligible for full discount on first installment.
- 3- A late enrolled student during January, February or March will be eligible for full discount on first & second installments.
- 4- A late enrolled student during April or May will be eligible for full discount on first, second & third installments.
- 5- Sibling discount is 100 KD for the second, third and fourth children only and it will be deducted from the last installment. It is entitled to the student who join from the first quarter.

Third: Withdrawal:

- **A Parent who wishes to withdraw his/her child must fill & sign the withdrawal form before last attending date and pay all due amount of tuition fees.**

In case of withdrawal, the following procedures shall apply:

	Withdraw and did not attend	Withdraw after first academic day of nursery till 31 st October	Withdraw from 1st November till 31 st December	Withdraw from 1st January till 31 st March	Withdraw from 1st April till 31 st May
Fees to be paid	Must pay 100 KD registration fee	must pay first installment of tuition fees	must pay first & second installments of tuition fees	must pay first, second & third installments of tuition fees	Must pay full tuition fees of the whole academic year
Date of submitting withdrawal form	Before the beginning of academic year 2024-2025	Before 31/10/2024	Before 19/12/2024	Before 31/3/2025	Before the end of academic year 2024-2025

In case the student wishes to return to nursery, after completing the withdrawal procedures, during the same academic year, the student will be registered as a new student following the financial & administrative policy.

Fourth: Direct acceptance to ACA School:

ACAN students are eligible for direct acceptance to ACA School according to the following terms:

1. ACA school age acceptance policy
2. ACAN student should complete and attend the last three quarters at ACAN as a minimum requirement.

Fifth: Nursery Uniform:

1. All students will be required to wear the ACAN uniform. Uniforms will be available for purchase at nursery.
2. Uniforms can be refunded or exchanged **within 14 days of purchase (the item must be returned in the same condition that you received it)** providing original receipt according to the rules of ministry of commerce & Industry.

Sixth: Parent/Student Handbook:

It is the goal of the American Creativity Academy Nurseries to provide a safe and high-quality learning environment for all students. It is the responsibility of all parents to adhere to the "Parent/Student Handbook" as published at the beginning of the 2024-2025 academic year. It is the responsibility of the parents to review the Parent/Student Handbook online at www.acanurseries.com. By signing below, it is understood that adherence to these policies is part of the enrollment process for all parents.

(ACAN has the right to upload and post photos of its students on social media, except in the case of parent unwillingness to do so, in which case he shall inform the administration in writing).

Seventh: Attendance & Absence:

- 1- Accepted students must attend nursery from the first day of the official start of the academic year.
- 2- Parents must inform ACAN **in writing in advance** if their child will be late for the beginning of the academic year. After the tenth day of absence without notification to the nursery, the child will be dropped from the nursery registration and the seat will be given to another child.

Eighth: General Conditions:

1. All fees paid to the nursery are **non-refundable** including due tuition fees and fees of graduation ceremony, trips, yearbook, photos and activities.
2. Signing of the financial & administrative policies by the father or legal guardian means that he has agreed on all its articles without any reservations.
3. Signing of the financial & administrative policy by the father or legal guardian means that he/she is eligible to sign and committed to all the articles mentioned in the financial & administrative policy without recourse to the nursery in any way.
4. In case the sponsor does not complete the tuition payment, the father is the responsible party to complete the tuition payment.
5. Re-enrollment of your son/daughter for the academic year 2024-2025, or payment of registration fee, or acceptance of your child to the nursery, or providing seats are not considered proof of commitment of the parent to complete the payment of the tuition for previous years or the current year. The only proof of commitment is the receipt from the nursery stating the payment of fees or a financial clearance from the nursery.
6. The official communication tools used between parents and the nursery is the mobile messages through the father's mobile or the email address provided to us. It is the responsibility of the parents to update their information, mobiles, and emails on our systems.
7. ACAN will not consider reenrollment or enrollment and will not reserve seats for students unless parents have clearance letter or original receipts to prove that all previous years' financial balance as well as current year tuition are cleared. The nursery has the right to cease students' reenrollment and students' transferring file for the academic year 2024-2025 until tuition fee is fully paid.
8. The parent or guardian nominees by court has sole authority to sign all registration or re-enrollment forms except in case of death. Please provide a copy of the death certificate.
9. In case of divorce, please provide the final custody documents if the legal guardian will sign the registration or re-enrollment forms.
10. In case a parent fails to pay the tuition fees in accordance with the dates set out in this financial & administrative policy stated above, the nursery will not guarantee a seat for the student for the next academic year.
11. The parent is responsible for all the provided information and documents without any liability on the nursery.
12. Under any circumstance, American Creativity Academy Nurseries has the authority to alter or change the terms & conditions of financial & Administrative policy.

Acknowledgment

I, parent of student In grade academic year 2024-2025 acknowledge that I have read the financial policy, wholly approving it as it is and undertake to pay the tuition fees in due time.

Parent's name: Parent's Civil ID:

Student's Home Address: Parent's signature:

Father's phone number: Father's email:

Mother's phone number: Mother's email:

Instagram Account of parent: -